

ACTA DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ DE TREBALL DEL CONSELL
CONSULTIU DE LES PERSONES GRANS DE SABADELL

Dia i hora: 8 de maig de 2025, a les 10h.

Lloc: Casal Pere Quart.

Consellers/es: 16. Carme V., Carme M., Maria S., Antonio A., Imma P., Pere F., Lidia C., Joana B., Josep F., Concha A., Agustina M., Toni Ll., Martí S., Enric C., Paquita V., Maria C.

Dinamitzadors/es: Marc Serra (Portacabot)

- **Benvinguda**

La sessió s'obre amb la rebuda a les persones membres del Consell. A mesura que aquestes van arribant, signen el full d'assistència. De seguida, en Marc pregunta a les persones assistents sobre què els va semblar la trobada intergeneracional de la setmana passada i, d'aquesta manera, es generen les següents intervencions:

- En primer lloc, en Martí demana que pugui enviar-se l'acta de la sessió. En Marc respon que avui mateix ja tenia pensat enviar-la, però que fins fa poques hores no la tenien llesta i que havia volgut esperar-se també a què passés la sessió d'avui, per centrar l'atenció en aconseguir una bona assistència en aquesta.
- En segon lloc, en Pere creu que va ser molt interessant i enriquidora, gràcies a haver pogut donar-se un diàleg amb els membres del Consell d'Infants.
- En tercer lloc, la Paquita comenta que potser els va faltar una mica més de temps per tal de debatre amb els infants.

- En quart lloc, en Pere torna a intervenir per subratllar que els infants van exposar que estaria molt bé que les persones grans també tinguin presència a les escoles en els tallers que s'organitzaran.
- En cinquè lloc, en Martí es pregunta si totes les idees que els infants van transmetre a la sessió, si ho transmetran als seus companys i companyes a l'escola. En Marc li respon que això és quelcom que des de Portacabot, en les sessions del Consell d'Infants, sovint en fem èmfasi, i que alguns ja ho fan, doncs han de ser conscients que són representants de tots els infants de Sabadell.



- En sisè lloc, l'Antonio creu que va ser una sessió molt interessant, que de fet les propostes han de poder anar en les dues direccions, que també els infants demanaven que la gent gran donés suport a les seves. També opina que aquestes trobades haurien de celebrar-se dos cops l'any, que una sola de manera anual és poc. Diu, també, que va percebre que els infants reivindiquen poder tenir contacte amb les persones grans.

- En setè lloc, en Pere torna a intervenir per proposar que també puguin coincidir, grans i petits, un dia a la ràdio.
- En vuitè lloc, l'Enric lamenta no haver-hi pogut assistir, però que li queda la sensació que aquests tallers no es portaran a terme. En Marc li explica que no ha de patir, que l'Ajuntament ja ha iniciat els tràmits per poder vehicular-ho, i que segurament s'obrirà una licitació per escollir qui ho gestionarà, donat que per pressupost no és possible fer-ho ràpidament via un contracte menor.
- En novè lloc, la Carme Videra proposa que pugui fer-se una prova pilot en algunes escoles, a mode d'assaig dels tallers i per anar avançant, i que fins i tot pugui preguntar-se si és possible fer-ho via la subvenció que des de la Diputació s'ha atorgat a tal efecte. En Marc respon que ho pregunta a l'Ajuntament.
- En desè lloc, en Martí expressa una opinió en el sentit que creu que el Consell té un pecat original, i és que hi ha una pantalla que és Portacabot, com a intermediari amb l'Ajuntament, i que difícilment les persones membres del Consell tenen relació i interlocució directa amb les persones responsables municipals. En Marc li exposa que sí que hi ha espais en què tenen una interlocució directa, com per exemple en les sessions plenàries, en què poden adreçar-se directament a l'Alcalde i a la Regidora, també en trobades com la de la setmana passada (trobada intergeneracional), també en reunions específiques de les diferents comissions, com la que va tenir lloc la setmana passada a propòsit del butlletí, etc.
- En onzè i darrer lloc, en Pere torna a intervenir per recordar que els infants, la setmana passada, van tornar a comentar que quan acaben la seva etapa al Consell ja no poden participar més, i que van demanar que des de l'Ajuntament pugui crear-se un consell de joventut.

- **Punt 1: Seguiment dels projectes de les diferents comissions**

Quant a la **Comissió del Premi**, en Marc trasllada a les persones assistents el següent missatge que li han fet arribar des de Cicles de Vida. A continuació, es recull de manera literal:

“L’altre dia els membres de la comissió (el Toni i el Martí) ens van proposar que el premi, en lloc de ser una placa convencional, podria ser una litografia basada en les persones grans feta pel pintor sabadellenc Ramiro Fernández. A nosaltres a priori la idea no ens sembla malament, però aquest pintor és molt reconegut i les seves obres tenen un valor econòmic considerable...El Toni va comentar que com que és un parent seu segurament podria ajustar l’import, però nosaltres no podem comprometre més de 400€ del nostre pressupost. Som un servei petit amb un pressupost reduït pel que no podem dedicar-hi més recursos a aquesta iniciativa. També els hi hem traslladat que a secretaria s’ha aturat el procediment perquè la nostra jurista havia fet una proposta de tramitar-ho com una subvenció en espècies, que era un format que ens permetia no haver de fer un reglament plantejant-ho com un reconeixement adreçat a persones jurídiques, però Secretaria no ens ho ha acceptat perquè al·leguen que es tracta d’una distinció. Això ens obliga a elaborar un reglament i unes bases que s’han d’aprovar pel Ple Municipal i aquest procés requereix d’una tramitació llarga, pel que aquest any tampoc serà possible assumir el premi amb el pressupost municipal. Ells això ja ho saben i estan d’acord en assumir-ho de forma personal, pel que si fan lo de la litografia, si és un pressupost molt elevat, també serà inviable que ho puguin assumir”.

Un cop transmesa aquesta informació, tenen lloc diferents intervencions. Són les següents:

- En primer lloc, en Toni esmenta que efectivament això és així, donat que des de la comissió van pensar en proposar un premi més original que el de l’edició anterior. Tot seguit, comenta que a ell li és igual que l’Ajuntament no pugui participar-hi, però demana que no s’hi posin pegues a l’hora de poder-lo entregar. Demana que, si l’Ajuntament no pot assumir-ho, com a mínim que deixin que pugui fer-se d’una altra manera, i que ja serà assumit per les persones membres, personalment. Quant a aquesta afirmació de’n Toni, en Martí diu que hi està d’acord, però sí que demana que l’Ajuntament, si us plau, pugui començar la difusió, ja que això sí que poden fer-ho.

- En segon lloc, l'Antonio comenta que creu que el problema és de la persona interventora municipal, que segons la llei posa i ha de posar obstacles doncs és la seva feina, donat que el premi requereix d'una quantia econòmica que condiciona tot plegat. És un premi, afirma, i per tant hi ha d'haver un reglament que ha de preveure com s'atorga. I això farà, aclareix, que la persona interventora pugui autoritzar-ho.
- En tercer lloc, en Marti diu que això que comenta l'Antonio es cert, però que això ja els ho han dit altres vegades, i sovint surten problemes per tal de concretar-ho tot plegat, a banda de ser sempre un procés molt lent. Aquí, en Toni també afegeix que donada la situació, les persones membres no volen esperar, i per això prefereixen assumir-ho a nivell particular, com s'ha dit anteriorment, per fer possible que aquest tema segueixi sortint endavant i puguin anar entregant-se els reconeixements.
- En quart lloc i per tancar, en Josep comenta que li agradaria que si aquest any s'ha de fer una solució a mig camí, que si us plau pugui assegurar-se que se cerca i es va treballant per trobar una solució definitiva, i sense dilacions, perquè d'una vegada per totes pugui fer-se, i que se superin els obstacles per fer la petita despesa municipal que suposa el reconeixement. Cal que s'estimuli a l'Ajuntament, diu, perquè s'ho prengui seriosament.

Pel que fa a la **Comissió de Comunicació**, en Marc exposa literalment el següent missatge de Cicles de Vida:

“Des del Servei de comunicació de l'Ajuntament s'han posat en contacte amb Ràdio Sabadell per recordar-los-hi l'interès, tant del Consell de Persones Grans com del Consell d'Infants en participar en les tertúlies i ens han dit que ho tenen present però que en aquests moments estan col·lapsats i que no poden atendre la nostra petició. De seguida que puguin atendre-la es posaran en contacte amb nosaltres”.

Un cop transmesa aquesta informació, tenen lloc diferents intervencions. Són les següents:

- En primer lloc, l'Enric demana que potser de cara a properes ocasions, i davant de la resposta de la Ràdio, abans d'encetar un projecte s'hauria d'haver preguntat al mitjà si era possible, realment, poder-ho fer en aquests moments. En Toni, per la seva banda, afegeix que amb aquesta decisió perdran una gran quantitat d'audiència si la gent gran no hi participem, i en Pere fa broma afegint que "clar, és així, perquè som els únics que escoltem la ràdio".
- En segon lloc, l'Enric també demana si hi ha més novetats quant a les altres demandes d'aquesta comissió, com per exemple la sol·licitud de reunió amb TUS, i en Marc li respon que no. Aquí, en Toni puntualitza que en el seu dia ja hi va haver resposta d'aquest organisme, i que ja van assistir-hi representants seus a una trobada del Consell. A més, comenta que a l'ésser, el seu, un consell consultiu, costa que hi hagi temes que es portin a terme. També exposa que cal que siguem conscients, les persones membres, que proposem moltes coses i després l'Ajuntament fa cas en alguns temes, i pren altres decisions sobre d'altres.
- En tercer lloc, la Carme Videra comenta que fa uns dies va veure a la televisió que en un municipi proper, no recorda quin, tenen un mecanisme que permet ampliar la flota de taxis, via algunes persones voluntàries. De tota manera, fa un aclariment en relació a què no recorda ni amb exactitud ni amb detall aquesta informació.
- En quart lloc, en Josep diu que la sessió d'ahir del Consell de Salut va ser molt interessant. Explica que en aquesta va explicar-se l'estratègia de cures de la ciutat i que hi va percebre, però, que hi ha quelcom que encara està en una fase molt embrionària. A l'hora, fa un prec tot demanant que les conclusions d'aquesta sessió puguin ser compartides, també, amb les persones membres del Consell.
- En cinquè lloc, i per tancar aquest apartat, en Toni comenta que està segur que es fa molt bona feina, al Consell de Salut, però es pregunta que quina incidència té aquest espai per tirar endavant diferents temes sobre salut. En Josep intervé per exposar-li que mai se solucionen al 100% tots els problemes que s'hi plantegen, però que es va procurant que es treballin.

Sobre la **Comissió del Cicle de Xerrades**, en Marc trasllada, en aquest cas, el següent missatge de Cicle de Vida: “Hem pogut fer canvi de dia de la xerrada de maig sobre sexualitat ja que la ponent no tenia disponibilitat el dia inicialment previst pel Consell (divendres 16 de maig). Finalment la xerrada es farà el 13 de maig però no es pot realitzar al Centre Cívic de la Concòrdia perquè no hi havia disponibilitat, pel que es farà al Casal Pere Quart”. Dit això, i assabentades totes les persones membres, aquestes en prenen nota i s'ho apunten a l'agenda.

Per últim, sobre la **Comissió del Butlletí**, en Marc trasllada que des d'impressions municipals estava previst que aquesta setmana passada es comencés a fer còpies de la darrera edició i que de seguida que es disposi dels primers exemplars s'iniciarà la tramesa. En aquest cas, cap persona membre fa cap objecció al respecte.

- **Punt 3: Precs i preguntes**

Per tancar la sessió, tenen lloc diferents intervencions i comentaris sobre diferents assumptes:

- En Martí recorda el tema de la visita als Mossos d'Esquadra que se celebrarà el proper 15 de maig, i demana si algú encara no s'hi ha apuntat, i vol fer-ho, que li ho digui. De fet, repassa el llistat de qui ja ha dit que hi participarà.
- La Maria, per la seva banda, exposa que aquesta dies s'estan celebrant diferents activitats en el marc de l'Aplec de la Salut. Per exemple, fa difusió sobre que en els propers dies s'explicaran contes en diferents punts de Sabadell. Les activitats seran de cultura popular, entre d'altres, i tindran lloc fins el 12 de maig.
- En Pere demana que es pugui votar de canviar els dies de les sessions mensuals del Consell, perquè puguin celebrar-se les setmanes dels dies 15 de cada mes. En Marc li explica que la propera sessió està prevista pel 12 de juny, i diu que ja li va bé, i es decideix no fer cap votació. Això sí, demana que de cara al calendari del curs vinent es tingui en compte aquesta qüestió, ja que la primera setmana de cada mes tant ell com

altres persones membres tenen altres reunions i sessions que els coincideixen.

- **Comiat**

Recollim la sala i ens acomiadem fins a la propera sessió.